
Sološnický
Ročník IV | číslo 2/2024 | september | nepredajné

spravodaj

Výstavba kalojemu a  kanalizácie na 
hlavnej ceste, príprava žiadostí o 
dotácie, prenájom priestorov  v 
zdravotnom stredisku aj príprava  
obchodnej verejnej súťaže na predaj 
pozemkov  v  Betleheme. O činnosti 
obce za uplynulé obdobie aj plánoch 
sa dočítate na stranách 2 a 3. 

Čo je nové v škole a v škôlke? Čo 
sa stihlo a nestihlo cez prázdniny?  
Ako sme posilnili pedagogický tím 
v škôlke? Dozviete sa v článkoch 
na str. 6 a str. 8, kde nám o nich 
p r i n á ša j ú i n f o r m á c i e p a n i 
riaditeľky  oboch inštitúcii.  

Vychádzky do prírody  nabrali na 
obrátkach potom, ako sme mali v 
našej spoločnosti rôzne 
obmedzenia. V Sološnici máme 
rôzne možnosti,  ktorým smerom 
sa  na takú vychádzku vybrať. Na 
jednej z nich môžete stretnúť aj 
Strážcu lesa.  Viac na strane 4. 

Nová hra Sološnických divadelníkov  ŠOFERÁK nás v júni preniesla späť do diania našej obce  v  roku 1974.  
Uniformovaný šedý život sa točil stále dookola - státie v radoch, nosenie nákupov v sieťkach, v obchodoch málo 
tovaru,  rodinný život bol podobný od rodiny k rodine... A zrazu sa to stalo! Ženy  sa rozhodli vziať štastie do 
vlastných rúk, podeliť sa o domáce práce so svojimi polovičkami, hodiť kúsok zodpovednosti na deti a stať sa 
nezávislými.    Mnohí muži im neverili, alebo sa len báli o svojich štvorkolesových miláčikov?  Odhodlanie žien 
však bolo veľké a tak ich nikto a nič neodradilo od   toho,  aby si urobili  ŠOFERÁK.  A zrazu ich život nabral  nový 
smer, nové farby, nové možnosti, nové radosti.  A  aj ich  silnejšie polovičky nakoniec museli uznať, že to bolo 
správne rozhodnutie.  Premiéra sa konala 19. júna 2024 v KD.
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Príhovor starostky 

V uplynulých dňoch sme boli svedkami extrémov 
počasia. Po najhorúcejšom lete v histórii merania na 
Slovensku prišiel v priebehu pár hodín extrémny dážď 
a po pár hodinách sa pridal aj  vietor.  Teploty klesli z 
večera do rána na niektorých miestach na Slovensku o 
viac ako 25°C.  Tepla sme si teda všetci užili viac ako 
dosť a pomaly sa presúvame do jesenných mesiacov. 
Od začiatku roka uplynulo 9 mesiacov a my môžeme  
začať rekapitulovať, čo sme stihli a čo ešte môžeme do 
konca roka urobiť.  Za predchádzajúce obdobie sme sa 
uchádzali o viaceré dotácie a ganty. Ich prehľad je v 
tabuľke pod článkom. Niektoré boli úspešné, iné nie a 
na vyhodnotenie niektorých ešte čakáme. Najviac nás 
asi potešila dotácia z Ministerstva školstva SR v sume 
80.000€ na opravu elektroinštalácie a stien v ZŠ 
Sološnica.  Na vyhodnotenie sme čakali viac ako rok. 
Objekt ZŠ je rozdelený do 5 blokov.  Financie budú 
použité na jeden blok, ktorý sa nachádza na poschodí 
ZŠ pri učiteľskej časti, jazykovej a počítačovej učebni. 
Ide o miesto, kde je „centrála“, kde sa tlačia 
vysvedčenia a kde je najviac počítačov. Práve preto 
bola vybraná táto časť školy. Obec podporila aj ďalšie 
projekty v škole o ktorých píše  v rubrike Školské 
novinky riaditeľka Mgr. Gabriela Mrnková.  O činnosti a 
zmenách v MŠ Vás imformuje  pani riaditeľka Jana 
Ebrada.  

Z vlastných zdrojov obec  vybudovala  počas leta 
nový kalojem na čističke odpaodvých vôd v hodnote 
103.000 €.  Mnohí z nás nevedia, ako čitsička funguje. 
Na našej ČOV máme dva reaktory,  kde prebieha proces 
čistenia odpadových vôd  z kanalizácie a aj tých, ktoré 
zváža fekálne auto. Tieto vody – zo žúmp a z 
kanalizácie - sa líšia  svojim zložemím. Žumpové 
odpadové vody sa   čistia ťažšie, ich zloženie je celkom 
iné ako má odpadová voda z kanalizácie.  Ak ich je 
naraz dovezených na ČOV veľa, vedia poriadne zatočiť 
s baktériami, ktoré sú v reaktoroch. Preto máme aj 
obmedzený počet žúmp, ktoré v priebehu  jedného dňa 
vieme vyviezť.  Kalojem slúži na zachyctávanie a 
uskladňovanie prebytočného aktívneho kalu, ktorý je 
do nej privádzaný čerpadlom. V kalojeme dochádza k 
odsadeniu vyčistenej vody, ktorá je odvádzaná zpäť do 
ČOV. Po naplnení kalojemu prebytočným aktívnym 
kalom bude tento z neho odčerpaný a odvezený na 
ďalšie zpracovanie. 

Nikomu asi neuniklo, že na hlavnej ceste sa začalo s 
budovaním kanalizácie.  Ide o stavbu na „hlavnom 
ťahu“, čo je vždy náročnejšie, či už kvôli  doprave, ale aj 
kvoli tomu, že  jednotlivé prípojky, ktoré budú vedené 
popod cestu musia byť pretláčané a nie kopané. Ide 
teda  o finančne náročnejšie  práce. Obec predložila 
začiatkom roka na Envirofond žiadosť o financovanie 
tejto časti kanalizácie a aj kanalizácie na Roštúnskej 
ulici.  Musíme veriť, že nám bude dotácia poskytnutá. 

Zatiaľ obec financuje projekt z vlastných financií, aby 
sme  sa časovo zosúladili aj so zhotoviteľom  
rekonštrukcie vozovky Rohožník – Plavecký Mikuláš  a 
túto opravili aj v Sološnici.  

Obec momentálne vybavuje stavebné povolenie  na  
kanalizáciu na Starej ceste a pripravuje podklady pre 
projektovú dokumentáciu na stavebné povolenie v 
časti Záhumnie a Potoky.  

Keď sme pri odpadoch, vrátim sa o pár týždňov 
dozadu, keď obec dostala výpoveď zo zmluvy od 
spoločnosti KOSIT. Táto spoločnosť nám niekoľko 
rokov zabezpečovala zvoz a likvidáciu komunálneho 
odpadu, no pre finančné a personálne problémy nám 
dala výpoveď a ku dňu 1.8.2024 nám odpad vyváža 
spoločnosť Technické služby Senica. Oslovené boli aj 
ďalšie dve spoločnosti, ktoré však z časových a 
kapacitných dôvodov  nevedli túto službu zabezpečiť.  
Momentálne však neprebieha váženie, nakoľko vozidlá 
TS Senica majú namontovaný iný  vážiaci systém, ktorý 
nevie načítať čipy na našich smetných nádobách.  

Obec sa dlhodobo venovala aj vysporiadaniu a 
postupnému vykupovaniu spoluvlstníckych podielov 
na pozemku parc. č. 1005. v Betleheme.  Trvalo to viac 
ako 12 rokov, kým sa nám podarilo vykúpiť malé 
spoluvlastnícke podiely. Momentálne máme 
geometrikcký plána na zápise do katastra a na 
októbrovom zastupiteľstve  plánujeme vyhlásiť v 
zmylse zákona o nakladaní s majetkom obce obchodnú 
verejnú súťaž (OVS)  na  dva stavebné pozemky, ktoré 
vznikli v tejto lokalite.  

 Počas uplynulých mesiacov sa nám uvoľnili aj  
ďalšie dva priestory, ktoré boli v prenájme – byt na 
ihrisku a kancelárske priestory  v zdravotnom 
stredisku.   Dvojizbový byt  na ihrisku bol dlhoročne 
neopravovaný, resp. robili sa tam len menšie opravy, 
preto je potrebné ho komplet  opraviť. Poslanci sa 
zhodli na tom, že  sa prerobí na nebytové priestory. 
Momentálne komunikujeme s projktantmi,  aby sme do 
konca roka vybalili povolnie na zmenu v užívaní staby. 
Naopak, v zdravotnom stredisku  sa pokúsime prenajať 
priestory  bez prerábky, takže aj toto bude predmetom 
októbrového zasadnutia OZ, kde by mali byť schválené 
podmienky obchodnej verejnej súťaže (OVS). 
Minimálne  nájomné  pri OVS  je určené znaleckým 
posudkom. Tú obec zverejní ako najnižšiu cenu                
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a záujemci predkladajú svoje návrhy, pričom za 
úspešného uchádzača sa považuje ten, ktorý predloží 
najvyššiu cenu.   

V priloženej tabuľke vám prinášame prehľad o 
predložených projektoch a žiadostiach o podporu. V 
prehľade ešte nie je uvedený rozpracovaný projekt na 
zateplenie  ZŠ. Projekt sme konzultovali na BSK, ale 
bolo nám odporučené zakomponovať doň ešte ďaľšie 
zelené opatrenia a vypracovať posudky. Preto sme sa 
rozhodli, že ho spojíme s projektom opravy 
elektroinštalácie v ostatnej časti budovy. Potrebujeme 
však projekt rozdeliť na zásuvkové obvod a svetelné a 
aj ich samostatne naceniť, pretože podporené môžu 
byť len svetelné. Niekedy sa nám zdajú veci 
nepochopiteľné ako napríklad toto, ale ak chceme 
projekt riešiť, neostáva nám nič iné, len podmienky 
akceptovať.  Predpokladáme teda, že financie 
potrebné na realizáciu  budú v sume cca 1 mil. €.  

Vážení občania a čitatelia spravodaja, presúvame 
sa do jesenného obdobia. Niektorím sa jeseň spája s 
upršaným obdobím či krátšími dňami, iným s 
intenzívnejšou prácou na záhrade. Začal sa kolobeh 
školských povninností a tým nám ostáva menej času 
na oddych či len také ničnerobenie, ktoré sme si 
dopriali v lete.  No jeseň je aj plná farieb, cítime vôňu 
jabĺk a horúcich nápojov. A keď nám je chladno, 
pritúlime sa navzájom k sebe a zrazu sme si akýsi 
bližší...  

Želám Vám, aby ste si v zdraví užili krásu jesene a 
boli si blízkymi nielen počas chladných večerov, ale za 
každého počasia.   

 Anna Čermáková, starostka 

Zadejte nebo vložte text

platba kartou na OÚ možná o kúsok farebnejšia Sološnica ALZA box  je za KD

Zoznam predložených  projektov k 9.9.2024  
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Strážca lesa 

Tí, ktorí chodievate na turistický 
výstup na Roštún či  na  vychádzky 
tým smerom, urč ite poznáte 
miesto, kde sa dá  občerstviť 
chladnou horskou vodou. Je to pár 
desiatok metrov  nad vstupom do 
lesa.  Voda tu vytekala (ak nebolo 
sucho) z   dreveného  pňa. No zub 
času a  vlhké prostredie   už peň  
poškodili a tak prišiel čas na 
zmenu.  

Začiatkom roka sa predkladajú na 
obec návrhy na Malé občianske  
projekty a medzi nimi bol aj návrh 
od Františka Barteka zameraný na  
osadenie novej drevorezby pri 
r o m t o p r a m e n i . N á v r h b o l 
schválený s príspevkom 500eur a 
tak sa skupina nadšencov pustila 
do práce. Zohnať správny kus 
dreva, vymyslieť  námet a aj ho 
vyrezať,  dopraviť tento monument 
na miesto, napojiť vodu... a tešiť sa 
z dobre vykonanej práce.  

Rezbárskej práce sa ujal Dušan 
Cibula a veru, že sa mu podarila! 
Poďakovanie patrí Františkovi 
Bartekovi, Ivanovi Čechotovskému, 
ľu b o v i N o v á k o v i , M a r e k o v i 
Velšmidovi a Peťovi Terálovi.  A 
s a m o z r e j m e p o s l a n c o m z a 
podporu.  

Nový strážca lesa je teda na mieste. 
Poteší každého okoloidúceho na duši 

a čerstvá voda  zase osvieži telo.   

A my ďakujeme všetkým zapojeným 
účastníkom za pekný a nápaditý 

projekt. 

 Pred  pár rokmi ..... autor drevorezby  Dušan Cibula

august 2024

Zubná ambulancia MUDr. Prosztebi Péter začal ordinovať od 

26.6.2024. Ordinačné dni v Sološnici  sú vo štvrtok a v piatok v čase 

od 8:00 - 16:00 hod. Tel. číslo 0911  711  833.

Už štrnásť rokov v lese ticho spí, 
studnička pod Vápennou, čo kedysi žila. 
Teraz len sťa šepot vánku preletí, 
Ledva sa drží, dočista zoslabila. 
Od včera ako zázrak v tichu znova znie, 
prípravy pre nový šat sa začali 
a studnička v nás nádej prebudí, 
že opäť raz krištáľovú vodu rozprúdi.. 

  zdroj FB  Jaskyniari  Plavecké  Podhradie 
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AKO SOLOŠNICKÍ 
SENIORI PREŽILI 

LETO 

Tieto letné mesiace všetci 
p r e ž í v a m e v d l h o d o b e j 
horúčave, ale aj napriek tomu 
sme sa zúčastnili viacerých 
vydarených akcií. 
V júni sme si boli zatancovať  a 
veselo zaspievať vo Veľkých 
Levároch a v júli sme si to 
zopakovali vo Vysokej pri 
Morave. 
Športovali sme na okresných 
športových hrách v Malackách, 
kde nás reprezentovalo 8 
členov, úspešní sme boli v 
disciplíne " kop    na bránku", 
kde Jozef Čermák obsadil prvé 
miesto a darilo sa aj Jaroslavovi 
Kopáčovi, ktorý v disciplíne – 
šípky obsadil tretie miesto. Boli 
sme si zahrať aj PETANG v 
Lábe, kde nás reprezentovali 
štyria členovia. Konkurencia 
bola veľká, súťažilo 72 členov a  

Ján Čermák sa dostal až do 
semifinále. 
Pekný zážitkový deň sme mali 
na termálnom kúpalisku vo 
Ve ľ kom Mederi a tiež na 
tradičnej poľnohospodárskej 
výstave AGROKOMPLEX v 
Nitre. 
Leto sme ukončili tradične 
akciou ROZLÚČKA S LETOM – 
tento krát sme zvolili priestor 
p r e d k u l t ú r n y m d o m o m , 
prihovorila sa nám starostka 
obce pani Anna Čermáková, 
krátke zhodnotenie našich akcií 
urobila predsedkyňa ZO JDS 
Mária Kvaššyová a potom nám 
do tanca, spevu a na počúvanie 
z a h r a l i Z Á H O R Á C K I 
HELIGONKÁRI. Pochutili sme si 
na dobrom a chutnom guláši, 
ktorý pripravil Ladislav Špoták s 
kolektívom, na výborných  
koláč ikoch, ktoré upiekl i 
šikovné gazdinky a chutilo aj 
ďalšie občerstvenie,  ktoré 
pripravili členky výboru. Na 
záver akcie sme zablahoželali k  

životnému jubileu Michalovi 
Kordošovi, ktorého sme trochu  
vytočili v tanci a spoločne sme 
si zaspievali jeho obľúbenú 
pesničku Čo ste hasiči… 
Takže bolo ako vždy veselo a 
všetkým zúčastneným patrí 
veľké poďakovanie a tešíme sa 
na ďalšie vydarené akcie. 

Ing. Mária Kvaššayová 
predseda ZO JDS Sološnica 

            

Kalendár  podujatí:  

21.9.2024  Krumpolový deň 
28.9.2024    Jesenné kolo hry  Plameň 
26.10.2024  Posedenie dôchodcov 
31.10.2024  Sprievod svetlonosov 
3.11.2024    Hodový koncert  

                Monika Ližbetin 
 9.11.2024   Martinská zábava 
 7.12.2024   Adventné trhy 

                výstava Vianočná guľa  

     
Organizátori si vyhradzujú 
právo  upraviť termín podujatia, 
prípadne ho zrušiť alebo doplniť.

 

Tábor Dúškovo

DˇUŠKOVO 2024 
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Školské  novinky  

Základná škola v Sološnici už 
má za sebou 93 ročnú históriu. Je 
to ozaj úcty hodný vek. Jeden celý 
ľudský život a možno aj viac. Počas 
tohto obdobia ju navštevovalo 
mnoho žiakov, učilo mnoho 
učiteľov, navarilo tisíce porcií  
jedla a minulo nespočítateľne veľa 
vody na upratovanie.  Budova 
postupne  prechádzala rôznymi 
ú p r a v a m i , p r í s t a v b a m i , 
prerábkami, no stá le je čo 
opravovať.  V tomto roku schválilo 
obecné zastupiteľstvo financie  v 
sume 30.000€  na opravu prvej 
ča s t i s o c i á l n y c h z a r i a d e n í . 
Zároveň obec získala finančnú 
podporu vo výške 25.000€ od 
spoločnosti Danucem Slovensko a 
t a k s a m o h l a r o z b e h n ú ť 
rekonštrukcia dvoch blokov 
sociálnych  zariadení. Pustili sme 
s a a j d o  o p r a v y c h o d b y 
a sociálneho zariadenia pri jedálni, 
na čo bolo použitých 11.505 € a do 

maľovania  kuchyne, čo stálo 1.270 
€ z obecného rozpočtu.  

Aby sme mohli opäť podať 
ž iadosť na Regionální úrad 
v e r e j n é h o z d r a v o t n í c t v a 
o  s c h v á l e n i e p r e v á d z k o v é h o 
poriadku, bolo potrebné vykonať 
výmenu okien v technickej učebni 
v  sume 2.412€,  sprevádzkovať 
sociálne zariadenie so sprchou 
a  tiež vetracie okno na šatni 
chlapcov pri telocvični v  cene  
1.074 €. Túto sumu nám tiež 
poskytla obec.  

R o z b i e h a s a a j o p r a v a 
elektroinštalácie, ktorá bola podľa 
poslednej revíznej správy z roku 
2022 už nevyhovujúca. Obec pred 
viac ako rokom žiadala financie na 
odstránenie tohto havarijného 
stavu  v sume 112.000€. Po dlhšom 
čakaní sme z ministerstva školstva  
d o s t a l i 8 0  0 0 0 € . O b e c n é 
zastupi te ľstvo schvál i lo na 
s e p t e m b r o v o m z a s a d n u t í 
dofinacovanie tejto etapy v sume 
30.000€. Tieto financie  budú 
p o u ž i t é n a o p r a v u 
elektroinštalácie v bloku C a 

opravu a v yma ľovnie st ien. 
Z vlastných financií školy prebieha 
rekonštrukcia vykurovacieho 
systému v  telocvični, pri ktorej 
nám podali pomocnú ruku rodičia. 
Postupne prebieha i  maľovanie 
kmeňových tried. Počas leta sme 
ešte stihli opraviť schodisko pri 
žiackom vchode a zvod dažďovej 
vody.  

K dnešnému dňu evidujeme 201 
žiakov. V  učiteľskom zbore máme 
príjemné zmeny. Pribudla nám 
posila s  aprobáciou MAT a CHE 
Mgr. Hanuliaková a  taktiež pani 
učiteľka  prvého stupňa Mgr. 
Vávrová. 

V n o v o m šk o l s k o m r o k u 
prajeme naš im ž iakom ve ľa 
ú s p e c h o v . Z a p o s k y t n u t i e 
finančnej pomoci veľmi pekne 
ďakujeme.  

Vynovené prostredie prispeje k  
spríjemneniu každodenného 
pobytu žiakov i  personálu v  
našej škole. 

Mgr. Gabriela Mrnková 
riaditeľka ZŠ Sološnica 
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Ďalší úspech Sološnických divadelníkov 

 V ostatnom čísle  spravodaja sme Vás informovali o 
tom, že naši divadelníci postúpili  s hrou 
K A R A N T É N A n a c e l o š t á t n u p r e h l i a d k u 
neprofesionálnych súborov BELOPOTOCKĚHO 
MIKULÁŠ 2024, kde získali špeciálne ocenenie "ZA 
UDRŽIAVANIE TRADÍCIE A VÝBER LOKÁLNYCH 
TÉM" a  tiež ocenenie STRIEBORNÉ PÁSMO.  

Ani po tomto úspechu však ešte KARANTÉNU 
neodložili do šuflíka, ale  "poslali ju do sveta".   A to 
až do Martina, kde sa konala  celoštátna súťaž 
dramatických textov ŽATVA  DRÁMY 2024.  
Žatva drámy je celoštátna súťaž dramatickej tvorby 
neprofesionálnych autoriek a autorov od 15 rokov. 
Traja najúspešnejší autori  -a medzi nimi aj  Adrian 
Kovár za našich divadelných ochotíkov- dostali 
pozvanie na slávnostné vyhodnotenie súťaže, ktoré 
sa  konalo počas festivalu Scénická žatva 2024 v 
Martine 31. augusta 2024, kde si autori museli 
obhájiť svoje texty pred odbornou porotou.  

Text k inscenácii KARANTÉNA je písaná v 
záhoráčtine, a tak nebolo jednoduché stáť pred 
porotou a text obhájiť. Ale Adrian to zvládol a za text 
KARANTÉNY   získal 1. miesto.  

Srdečne mu gratulujeme a už teraz sa tešíme na 
ďalšiu inscenáciu.

H A S I Č S K Á 
PRESPÁVAČKA 

Tréneri mladých hasičov DHZ  
zorganizovali  pre deti  prespávačku 
na hasičskej zbrojnici ako odmenu za 
c e l o r o č n ú s n a h u . O k r e m 
pravidelných tréningov sa tento rok 
účastnili aj súťaží, kde prukázali 
svoju šikovnosť v hasičskom športe. 
Družstvo dievčat sa tento rok 
prebojovalo až do krajského kola Hry 
P l a m eň . A t a k s a v p i a t o k                    
6. septembra zabavili pri hrách 
hasičskej zručnosti aj opekačka.  

Vyvrcholením večera bolo kino 
pri hasičských autách, kde nechýbal 
popcorn ako v  naozajstnom kine.  
Poukaldať všetky deti bol najprv 
trochu skúškou pre organizátorov, na 
nakoniec  sa všetci uložili a v bezpečí 
prespali do rána. Z prespávačky si 
teda odniesli  veľa zážitkov a snáď aj 
u p e v n i l i s v o j e k a m a r á t s t v a . 
Poďakovanie patrí aj rodičom, ktorí 
pomáhali s  prípravou aj samotnou 
akciou. Ďakujeme aj obci Sološnica 
z a f i n a n čn ú p o d p o r u  p r i 
zabezpečení  tréningových prekážok.  
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Tak leť…🖤  

Miriam Pokorná sa Vám v poslednom čísle 
Spravodaja prihovorila ako nová šéfredaktorka. Pri 
príprave novín sa veľmi tešila, že sa naučila opäť 
niečo nové a rozšíri si tak svoje skúsenosti. Dohodli 
sme sa, že keď  "jej" prvé číslo bude vytlačené, 
sadneme si a prejdeme ho spolu s novými nápadmi.  

K tomu bohužiaľ neprišlo. Jej prvý spravodaj sa 
stal aj jej posledným. Mirka nás  ku koncu júla  
opustila . 

MIRKA, ďakujeme Ti za tvoj aktívny život v 
našej obci aj za tvoju pomoc pri tvorbe nášho 
spravodaja.  Odpočívaj v pokoji.

KRUMPOLÁK

Zorganizovať akékoľvek podujatie si vyžaduje nielen kreativitu a veľa úsilia, ale aj dostatok podpory.   Ľudskej 
aj finančnej. My sme sa tento rok pri príprave Krumpolového dňa opäť obrátili na viaceré spoločnosti z nášho 
regiónu. Danucem Slovensko a.s., ALAS  aj Agropartner sú každoročnými podporovateľmi nášho Krumpolového 
dňa. No uspeli sme aj s ďalšími projektami, vďaka ktorým môžeme pripraviť  sprievodné aktivity. Nadácia ZSE 
podporila projekt AKO CHUTÍ SOLOŠNICA sumou 1.200€. Nadacia CPF v zamestnenckom programe spoločnosti 
Baumit podporila sumou 500€ projekt Krumpolový deň 2024. 

Úspešní sme boli aj v  Nadácii EPH, ktorá nám poskytla   financie vo výške 1.600 € na projekt Krumpolový deň 
2024.  Vďaka týmto projektom sme mohli zabezpečiť drevený kolotoč a dobové hry pre deti, vydať brožúru Ako 
chutí Sološnica - Krumpolové recepty, pripraviť výstavy či zabezpečiť Súťaž v jedzení krumpolových puacek a 
mnoho ďalšieho. ĎAKUJEME 

O Z M AT E R I N A D Ú ŠK A  s a z a p o j i l a d o 
zamestnaneckého programu Nadácie SLSP s projektom 
Terasa plná života. Ide o úpravu terasy za KD. Cieľom 
projektu je upraviť  terasu tak, aby z nej bolomiesto, kde 
sa bude môcť stretávať 
menšia komunita a budú 
s a m ô c ť o r g a n i z o v a ť 
m e n š i e v z d e l á v a c i e 
podujatia.  Nadácia SLSP 
projekt podporila sumou 
4.000€. 

Staré lipy sa nedajú nahradiť žiadnou novou 
výsadbou, preto ich musíme chrániť a starať sa o 
ne, aby nám ešte dlho slúžili. Aj keby sme naraz 
vysadili 100 malých líp, bude dlho trvať, kým by 
mali takú  korunu ako tie súčasné.  Obec preto dala 
vypracovať dendrologický posudok, v ktorom sú 
odporúčania na orezy a stabilizáciu korún líp v 
Hoštákoch, pri pomníku padlých aj popri schodoch 
na cintorín. Zároveň sme podali žiadosť  na 
Envirofond  na realizáciu týchto opatrení v sume 
8.000€.  

V najbližších   týždňoch tiež pristúpime k orezu 
troch vŕb v parku. Orez bude vykonaný v zmysle  
odborného návrhu dendrológa. prváci na zahájení školského roka 
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Za všetky pekné roky sa v mene celého kolektívu našej materskej školy  
chceme pani učiteľke Janke Šiškovej veľmi pekne poďakovať. Jej láskavý 
a optimistický prístup k deťom i kolegyniam bude v materskej škole 
veľmi chýbať.  Zo srdca jej prajeme v novej životnej etape veľa 
trpezlivosti, lásky k novému povolaniu, oporu rodiny a  blízkeho okolia. 

Ani sme sa nenazdali a letné 
prázdniny tak rýchlo ubehli, že po viac 
ako mesačnom prerušení prevádzky 
materskej školy sa 2. septembra 2024  
opäť otvori l i jej brány. Keď idú 
prváčikovia po prvýkrát do školy, tak sa 
tešia na novú školu, triedu, pani učiteľku 
a nových spolužiakov. Na materskú školu 
v Sološnici sa tešili noví aj starí  škôlkári. 
Tento školský rok sme privítali 16 
nových detí v žabkovej triede. Povinné 
predprimárne vzdelávanie v školskom 
roku 2024/2025 v materskej škole  v 
Sološnici bude plniť 24 detí, ktoré budú 
rozdelené do dvoch tried. V školskom 
roku 2024/2025 začalo navštevovať 
materskú školu v Sološnici 64 detí, 
p r a c u j e t u 7 p e d a g o g i c k ý c h 
zamestnancov  a jeden nepedagogický 
zamestnanec. 

  Na malé žabky sa tešili milé pani 
učiteľky Bc. Janka Kaňková s pani 
uč i te ľ kou Bc. Jankou Bač inskou. 
Motýliky prekvapili pani učiteľky Janka 
Ebrada  a Natálka Blažíčková. V 
sovičkovej triede sa na deti tešili pani 
učiteľky: Mgr. Janka Kordošová  a Mgr. 
Gabika Poláčková. Náš kolektív sa 
rozrástol o nového člena, pedagogického  
asistenta Dominiku Kožuchovú. Tento 
školský rok je v materskej škole  
poskytnutá činnosť podpornej úrovne 1. 
stupňa.  Ide o univerzálnu preventívno-
výchovnú činnosť, ktorá je poskytovaná 
všetkým deťom materskej školy. 
Vykonáva ju učiteľ, triedny učiteľ spolu s 
pedagogickým asistentom, ostatní 
pedagógovia a zákonní zástupcovia. 
Ú z k a s p o l u p r á c a j e s c e n t r o m 
poradenstva a prevencie, kde nám 
odborní zamestnanci poskytujú rady, 
usmernenia a v prípade potreby 
konzultácie.  

  Koncom júna sa v materskej škole 
zrealizovala brigáda, na ktorej sa 
zúčastnili  rodičia, priatelia školy aj pani 
uč ite ľ ky. Obnovili sme náter na 
vyvýšených záhonoch, preliezkach, na 
prístrešku nad pieskoviskom. Podarilo sa 
nám domaľovať stenu fasádnymi farbami 
na domčeku. Do každého pieskoviska bol 

doplnený piesok. Poupratovali sme 
exteriérovú prírodovednú učebňu, do 
ktorej sme dosadili kvietky, farebne 
namaľovali chodníky.  Potešila ma 
iniciatíva rodičov, ktorí nám ponúkli 
pomocnú ruku nielen na tejto brigáde. 
R o d ič i a p r e j a v u j ú z á u j e m , a b y 
prostredie materskej školy bolo pre deti 
a aj zamestnancov atraktívne.  

Na poslednej revíznej kontrole 
elektriky sa zistili vážne nedostatky a 
máme za úlohu vymeniť elektrické 
rozvody v celom  hospodárskom 
pavilóne. Prvá etapa výmeny rozvodov 
začala začiatkom augusta, kde sa 
podarili vymeniť staré rozvody na celej  
chodbe vrátane elektrickej skrine a v 
práčovni. V druhej etape rekonštrukcie: 
v kuchyni, v kotolni a ostatných 
miestnostiach hospodárskeho pavilónu, 
by sme chceli pokračovať v čase 
nasledujúcich letných prázdnin.  

Po dlhoročnom pôsobení sa v 
auguste s materskou školou  rozlúčila  
pani učiteľka Bc. Janka Šišková, ktorá 
svojej práci venovala veľa lásky.  Janka 
mala vždy rada prácu s deťmi, ale nové 
ž i v o t n é o k o l n o s t i j u d o n ú t i l i 
prehodnotiť a zmeniť jej povolanie. 

Pani učiteľka Janka Šišková bola 
zamestnaná v materskej škole ako pani 
učiteľka a neskôr ako zastupujúca pani 
riaditeľka. Na voľné miesto  bola prijatá 
kvalifikovaná pani učiteľka Natália 
Blažíčková. Natálka v júni ukončila 
š t ú d i u m n a s t r e d n e j o d b o r n e j 
pedagogickej škole.  Verím, že sa novej 
pani učiteľke bude u nás páčiť a želám 
jej veľa trpezlivosti a lásky k deťom.  

N a z á v e r b y s o m s a c h c e l a 
poďakovať za spoluprácu  pani 
s t a r o s t k e , p a n i u č i t e ľ k á m , p . 
upratovačke, veľká vďaka patrí aj 
technickému pracovníkovi OU p. 
Stankovi Timčovi, p. Jurajovi Zmekovi, 
ktorí nám pomáhali v našej materskej 
škole a  OZR pri MŠ.  

V novom školskom roku prajem 
kolektívu materskej školy, deťom, 
rodičom veľa zdravia, trpezlivosti, 
v z á j o m n é h o r ešp e k t u a d o b r e j 
spolupráce. 

Jana Ebrada, riaditeľka

Privítanie nového školského roka v MŠ
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Školský dvor 
Školský rok začal a s ním aj 

čas strávený na školskom dvore. 
Najviac času na ňom trávia deti 
prvého stupňa počas pobytu v 
školskom klube – družine a kto v 
škole bol vie, že na školskom 
dvore nemali žiadne hracie prvky. 
A preto sa veľmi tešíme a s 
radosťou všetkým oznamujeme, 
že v našej škole koncom  júna 
pribudlo  detské ihrisko a 
hojdačky. Ihrisko je certifikované 
a c e l é b o l o o d b o r n e 
namontované a je plne funkčné. 
Počas septembra ho čaká ešte 
ochranný náter. 

J e h o z a b e z p e če n i e b o l o 
f i n a n c o v a n é z o š t e d r é h o 
p r í s p e v k u o d s p o l o čn o s t i 
Danucem Slovensko, ktoré nášmu 
ZRPŠ darovalo 5000,-€, za čo sme 
nesmierne vďační. ĎAKUJEME!!! 

Spolufinancovanie vo výške 
1313€ bolo možné aj vďaka 
výťažkom z predaja občerstvenia v 
s t á n k u Z R PŠ n a o b e c ný c h 
podujatiach a ďakujeme všetkým, 
ktorí nás jeho kúpou podporujú. 
Plány máme veľké a  veríme, že sa 
nám ich spoločnými silami podarí 
postupne zrealizovať. 

Preto všetkých opäť pozývame 
na naše langoše, ktoré budeme 
pripravovať  na Krumpolovom dni 
v sobotu 21.9.2024. 

N a j b l i ž š i e n á s č a k á 

vybudovanie Náučej zóny a 
motýlej záhrady, na ktorú sa 
nám podarilo prostredníctvom 
projektov získať 2600€. 

Tak isto by sme radi v tomto 
školskom roku vybudovali v 
zadnej časti školského dvora 
oddychovú časť a veľmi radi by 
sme  zrevitalizovali zanedbané 
v o l e j b a l o v é i h r i s k o n a 
u d rž i a v a n é d o s k o č i s k o a  
funkčnú hraciu plochu.  

Zároveň  všetkých touto 
cestou srdečne pozývame na 
Lampiónový sprievod “Čarovné 
lampáše”,  ktorý sa bude konať 
2.11.2024.  Sprievodný program 
sa bude konať v Kultúrnom 
dome v Sološnici. Program 
zverejníme čoskoro.  Tešíme sa 
na vás! 

 ZRPŠ pri ZŠ Sološnica

Správa ciest Bratislavského samosprávneho kraja začala od  17.6.2024 s revitalizáciou cesty II/501          
v úseku Rohožník-Plavecký Mikuláš a v intraviláne obce Kuchyňa. Predmetom stavby je vylepšenie 
parametrov cestného telesa najmä zvýšenie únosnosti podložia a jeho stabilizácia technológiou 
recyklácie za studena na mieste a výmena asfaltových vrstiev vozovky cesty II/501. V intravilánoch obcí 
Kuchyňa, Sološnica, Plavecké Podhradie a Plavecký Mikuláš budú vymenené asfaltové vrstvy vozovky v 
hrúbke 10 cm. Cieľom revitalizácie je zlepšenie stavebno-technického stavu predmetného úseku cesty.  

Od pondelka 9.9.2024 sa začali  v Sološnici stavebné práce na  kanalizácii na hlavenej ceste smerom od 
Plaveckého Podhradia po kino. 
Z týchto dôvodov  venujte zvýšenú  pozornosť doprave a parkovaniu áut.  Ďakujeme za vašu 
trpezlivosť.
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"Život v našom prenajatom domčeku" 

V septembri 2024 je to už päť mesiacov, čo sme sa presťahovali z Plaveckého Podhradia do „nášho“ prenajatého 
domčeka.  Na túto chvíľu sme trpezlivo čakali a svedomito sa pripravovali skoro 4 roky. A oplatilo sa! Chceme Vám 
priblížiť, ako sme tieto prvé mesiace medzi vami prežili... 
Spoznávame Sološnicu krátkymi aj dlhšími prechádzkami. Naša mačka Elza, ktorá prišla s nami z Plaveckého 
Podhradia tiež spoznáva okolie a sološnické mačky a kocúrov. Báli sme sa, že sa v novom prostredí stratí alebo 
odíde... ale stále je s nami a tešíme sa zo vzájomnej spoločnosti.

Naše prvé zaváranie – najprv marhule, potom 
uhorky, slivky, strúhané jablká... Už sa tešíme, 
keď otvoríme prvý pohár!

Spoznávame Sološnicu krátkymi aj dlhšími 
prechádzkami, užívame si kofolu a pizzu. 😊

Sološnicu, ako sídlo nášho podporovaného bývania sme 
prezentovali aj v Bratislave na „Dňoch krivých zrkadiel“. S 
moderátorom Jurajom Bačom sme sa rozprávali o našich 
pocitoch a zážitkoch z bývania.

Tešíme sa z „našej“ úrody – jahôd, paradajok, 
uhoriek, papriky, bylinky... je to naozaj po 
prvýkrát, čo sme si samé niečo dopestovali.

Ďakujeme všetkým za láskavé prijatie. Veľké 
ĎAKUJEME patrí zamestnankyniam Jednoty, 
ktoré sú k nám veľmi milé a vždy sú ochotné 
pomôcť a poradiť. Veľmi sa nám medzi vami páči 
a chceme byť aj užitočné. V štádiu vybavovania je 
hľadanie práce a vybavovanie osobných 
asistentov. Osobná asistencia je platená služba, a 
ak by mal niekto zo Sološnice a okolia záujem 
robiť nám osobného asistenta, veľmi sa tomu 
potešíme.  Aj vďaka osobnej asistencii si môžeme 
plniť naše sny.. 
Obyvateľky Zariadenia podporovaného bývania: 
Jana, Kristína, Lenka, Lucia, Simona 
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